

# L'HÔTEL DE VILLE DE BAGOTVILLE (1926)

## *THE BAGOTVILLE CITY HALL (1926)*



Ancien hôtel de ville de Bagotville/*The old Bagotville City Hall*  
Collection du Musée du Fjord/*Musée du Fjord collection*

### **422, rue Victoria**

Cet édifice a été construit sur le terrain qu'occupait, depuis 1915, la caserne des pompiers. Commencés en 1926, les travaux ont été suspendus quelque temps puis, un programme gouvernemental d'emploi a facilité leur relance en 1930. En 1957, on a agrandi vers l'arrière en ajoutant une salle de réunion, des bureaux et le poste de police. Lors de la fusion municipale de 1976, cet édifice est devenu le centre administratif de la Ville de La Baie. D'autres travaux exécutés dans les années 1980 lui ont donné une figure plus moderne.



Agrandissement de l'hôtel de ville de Bagotville, journal *Le Soleil*, 24 août, 1957  
*Extension of the Bagotville City Hall, Le Soleil newspaper, August 24, 1957*  
SHS-P2-S7-P00361-3

### **422, Victoria Street**

*This building was built on land occupied by the firehouse since 1915. Construction was started in 1926 and shortly thereafter work was suspended. Then in 1930, work was resumed following a government employment program. In 1957, the building was extended to the rear with the addition of a conference room, offices and a police station. Following the amalgamation of the three municipalities in the area, this building became an administrative office center of La Baie City, which further became Saguenay City. Further modifications to the building in 1980 gave it a more modern look.*